
فوتبال ایران زیر ذره بین
مدیریت فوتبال 2

 در جلسه میرشاد و 
تاج چه گذشت؟

صمد مرفاوی درباره 
جلسه با مهدی تاج 

و میرشاد ماجدی 
توضیح می دهد: 

»جلسه ای که ما 
داشتیم، بنا بر 

درخواست کمیته 
جوانان، ماجدی انجام 
شد که با تاج نشست 

داشتیم و درباره 
مسائل پروازمان بود؛ 

اگر می خواستیم 
عادی به ازبکستان 

برویم، باید ۲۶ ساعت 
می رفتیم اما با 

توجه به روابطی که 
بین فدراسیون و 

هواپیمایی وارش بود 
و جا دارد از حدادیان 

و همه همکاران شان 
تشکر کنم، یک پرواز 

مستقیم را برای 
ما فراهم کردند. 

ضمن اینکه به لحاظ 
امکانات تغذیه و 

مسائل پزشکی هم 
دستوراتی دادند 

که ان شاءالله عملی 
شود. همچنین در 
مورد مسائل مالی، 

پاداش بازیکنان 
و حقوق مربیان 

دستوراتی دادند که 
ان شاءالله قبل از 

 رفتن عملی 
می شود.«

ZOOM

آخرین تمرین تیم فوتبال جوانان پیش از 
اعزام به رقابت های جام ملت های آسیا در 
ازبکستان روز گذشته )چهارشنبه( برگزار 
شد و صمد مرفاوی آخرین توصیه هایش 
به بازیکنان را پیش از سفر به ازبکستان 
مطرح کرد. آنها امروز )پنجشنبه( عازم 
ازبکستان می شوند و مرفاوی در آخرین 
مصاحبه اش که در حاشیه این تمرین 
انجام داد، به روند آماده سازی تیم اشاره 
کرد و بازی هایی که در ازبکستان پیش 

روی تیمش قرار دارد. شاگردان مرفاوی 
با هدف کسب سهمیه جام جهانی و 
سپس کسب عنوان قهرمانی آسیا راهی 
این مسابقات می شوند اما بدون شک با 
توجه به موانعی که در دوران آماده سازی 
پشت سر گذاشته اند، کار سختی در 
پیش دارند که صمد مرفاوی به این 

سختی ها اشاره کرده است.
 

باید برای بازی مقابل بهترین 
تیم آسیا هم آماده باشیم

جوانان ایران در مرحله اول این مسابقات 
باید با قطر، استرالیا و ویتنام بازی کنند. 
مرفاوی درباره این رقبا این طور توضیح 
نید  ا می د که  ر  نطو هما «  : هد می د
متأسفانه ما در سید چهار بودیم و با 

استرالیا و قطر و ویتنام همگروه شدیم 
اما من فکر می کنم توانمندی بچه های 
ما بالا است. ان شاءالله برایمان تفاوتی 
نداشته باشد که تیم مقابل قطر است یا 
ژاپن یا تیم دیگری . ما باید آمادگی داشته 
باشیم که برابر بهترین تیم آسیا هم بازی 
کنیم و بتوانیم از حیثیت  فوتبال ایران 

دفاع کنیم.«
 

 در مرحله آخر قوی عمل نکردیم
آیا حمایت لازم از تیم ملی جوانان صورت 
گرفته است یا خیر؟ مرفاوی در این رابطه 
می گوید: »از زمانی که ما استعدادیابی را 
شروع کردیم، استعدادیاب ها بازیکنانی 
را انتخاب کرده بودند و ما دیدیم و 
نفراتی را انتخاب کردیم و روی آنها کار و 

برنامه ریزی کردیم، به جز مسابقات کافا 
و مقدماتی قرقیزستان، هر ماه اردوهای 
داخلی داشتیم. به بلاروس، عمان و 
اردن رفتیم و بازی های تدارکاتی انجام 
دادیم. منتها در مرحله آخری که باید 
قوی تر کار می کردیم، آن برنامه ای که 
ما می خواستیم، انجام نشد و متأسفانه 
همین جا در تهران ماندیم. ما تقاضا 
داشتیم که یک  اردوی خارج از کشور 
داشته باشیم که برای فدراسیون با توجه 

به شرایطی که داشت، مقدور نبود.«
 

 نمی توانیم ذات فوتبال ایران را 
تغییر بدهیم

آیا تیم مرفاوی مهاجم تمام کننده خوبی 
در اختیار دارد؟ او به این سؤال این طور 

پاسخ می دهد: »با توجه به سابقه فوتبال 
ما، در خط حمله از لحاظ گلزنی و مهاجم 
مهره کم داریم و ما خیلی تلاش کردیم 
تا بتوانیم مهاجمان سرزن و بلندقدی 
داشته باشیم اما متأسفانه نبود. هر 
چه در فوتبال ما هست، هافبک دفاعی 
است. هافبک های دفاعی آموزش 
می بینند و می آیند. همه تیم های پایه 
ما ۱-۳-۲-۴ بازی می کنند و دو هافبک 
دفاعی دارند اما رقبا مثل قطر با یک 
هافبک دفاعی بازی می کنند. نهایتاً 
باید ساختار فوتبال را ادامه بدهیم. 
نمی توانیم ساختار را تغییر بدهیم، چون 
فوتبال ما فیزیکی است. ما نمی توانیم 
تغییر بدهیم، چون ذات فوتبال ما 

همین است.

 سیاست ناگوار 
 فتح جام ها 

به هر قیمتی
شاید بردهای پیاپی استقلال 
مهم  نکته  ین  ا بر  ششی  پو
باشد که سران این باشگاه هم 
رفتارهای غیر عادی ریکاردو 
ما  ا نمی پسندند  را  پینتو  سا
الزام های زمان و تلاش به قصد 
حفظ روال موفقیت آمیز اخیر 
ین تیم در زمینه های فنی  ا

می طلبد که فعلاً حرفی نزنند. 
لی  جنجا بی  مر ین  ا تکلیف 
پرتغالی را می توان در پایان فصل 
تعیین کرد اما اگر امروز در مورد 
وی اقدام ضربتی و همکاری 
فیمابین قطع شود و روال نتایج 
موفق آبی ها از این طریق قطع 
گردد، این پشیمانی بر دل آنها 
خواهد ماند که با ورود سریع تر 
از موعد به مقوله کنش های 
ی  م ها جا ؛  پینتو سا طی  فرا ا
قهرمانی از مشت استقلالی ها 
خارج شده و این کار از دید آنها 

نوعی خودزنی آشکار است.
این مربی 50 ساله و تندخو 
بعد از کسب چند نتیجه بد در 
اوایل بهمن ماه تا مرز اخراج از 
استقلال پیش رفت و با اینکه 
سران این باشگاه این مسأله را 
تکذیب و اعلام حمایت رسمی از 
وی کردند اما همه می دانستند 
این فقط یک ادعای بی پشتوانه 

و حمایتی صوری است. 
در آن زمان آبی های پایتخت 
از پرسپولیس در صدر جدول 
لیگ برتر 8 امتیاز عقب افتاده 
بودند و میزان ناامیدی شان به 
حدی رسیده بود که خود آنها به 
صراحت می گفتند باید کوشش 
و توان خود را روی جام دوم کشور 
)جام حذفی( متمرکز کنند. با 
این حال ضعف چشمگیر روحی 
یحیی گل محمدی و ایرادات 
انکارناپذیر او در مورد مسائل 
فنی سبب شد این فاصله در 
فرصتی کوتاه به صفر تبدیل 
گردد و هم اینک نیز تنها چیزی 
که پرسپولیس را از استقلال 
در بالاهای جدول رده بندی 
تفکیک می کند و به آن رجحان 
می بخشد، فقط ذره ای تفاضل 
هم  ن  آ که  ست  ا بهتر  گل 
می تواند در یک چشم به هم  
زدن و در اولین دیدارهای بعدی 

محو شود. 
با این اوصاف استقلال که از 
ناامیدی محض در لیگ به یک 
نقطه امید واقعی رسیده و در 
جام حذفی هم به جمع هشت 
تیم مرحله یک چهارم نهایی راه 
یافته، دلیلی قاطع و پرهیزناپذیر 
برای برخورد با ساپینتو نمی بیند. 
از دید سران این باشگاه بهتر 
است فعلاً وی را رها و از مجازات 
رها کنند و در عین تلاش برای 
کاستن از حاشیه های وی دامنه 
اقدامات او را چنان محدود 
نکنند که بر ریتم کسب نتایج 
اخیر تیم اثر منفی بگذارد و بر 
اثر آن استقلال از مسیر فتح 
احتمالی، دو جام مورد بحث 
خارج شود، اینچنین است که 
ساپینتو به  رغم تبدیل شدن به 
نماد جدید و بزرگ بی اخلاقی 
در فوتبال باشگاهی ما هنوز 
سرمربی استقلال است و با 
عذرخواهی صوری و مبتنی بر 
سیاست وی بابت آن اظهارات 
گهربار تا پایان فصل جاری هم 
مرد اول نیمکت آبی ها خواهد 
ماند. او اگر در صید جام های 
مذکور و حتی فتح یکی از آنها هم 
موفق باشد، به احتمال قریب 
به یقین و البته در کمال تأسف 
در فصل بعدی هم سکاندار 
آبی ها خواهد بود و به همه 
اینها سیاستگذاری های ناگوار 
و تلاش برای کسب قهرمانی به 
هر قیمتی می گویند. حتی اگر 
قیمت پرداختی از دست رفتن 
ارزش های اخلاقی و بیرنگ 
شدن اعتبار یک باشگاه قدیمی 

باشد.

 zسوژه

 zسرمقاله

وصال روحانی
روزنامه نگار

بهناز میرمطهریان
روزنامه نگار

 zگزارش
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مریم منظمی

یک دونده، جانشین شهره موسوی

مریــم منظمــی بــا حکمــی از ســوی تــاج به عنــوان سرپرســت نایــب رئیســی زنــان 
فدراســیون فوتبــال و جانشــین شــهره موســوی انتخــاب شــد. او شــاید میــان 
فوتبالی هــا چنــدان شناخته شــده نباشــد امــا در فدراســیون کشــتی و وزنه بــرداری، 
رزومه قابل توجهی دارد و در دوره ریاست خادم در فدراسیون کشتی، توانست در 
راستای پیشرفت کشتی زنان گام های مؤثری را بردارد. منظمی یکی از ورزشکاران 
رشــته دوومیدانــی اســت کــه در دوی با مانع در کشــور ســابقه افتخارآفرینــی دارد.

جواد نکونام

تیم ملی دلیل استعفا نبود

با اســتعفای جواد نکونام از هدایت تیم فوتبال فولاد و بازگشــت او به تهران شــایعه 
حضور دوباره او روی نیمکت تیم ملی داغ شــده اســت. حال آنکه شــنیده می شود 
در دو مــاه گذشــته هیــچ مذاکــره جدیــدی بین نکونــام و فدراســیون فوتبال صورت 
نگرفتــه اســت. فدراســیون فوتبــال کمــاکان در حــال بررســی گزینه هاســت. تــاج و 
نکونــام اخیــراً صحبتی درباره تیم ملی نداشــته اند و جدایی ایــن مربی از فولاد تنها 

به دلیــل بــالا گرفتــن اختلافاتش با مســئولان این تیم بوده اســت.

مهدی تاج:

با سرمربی جدید در فیفادی شرکت می کنیم

مهــدی تــاج، رئیــس فدراســیون فوتبــال گفــت: »فدراســیون فوتبــال بــرای انتخاب 
ســرمربی تیــم ملــی واقعاً تدبیر نکویی دارد و می خواهد به ســمت قرارداد درســت 
بــرود. صرف نظــر از اینکــه ســرمربی تیــم ملــی داخلی اســت یــا خارجــی و اینکه کی 
انتخــاب می شــود، اگــر الان ســرمربی را انتخــاب کنیــم مجالــی بــرای برگــزاری اردو 
وجــود نــدارد، یعنی ما در کوران لیگ برتر هســتیم. حالا داریــم جام حذفی را برگزار 

می کنیــم و بعــد باید بســرعت لیــگ را ادامــه دهیم.«

پیش به سوی سهمیه 
جام جهانی برای تیم ملی

تیم فوتبال جوانان امروز راهی ازبکستان می شود

انتشــار تصمیــم جدیــد کنفدراســیون 
بقات  ره مســا بــا در ســیا  آ ل  تبــا فو
باشــگاهی ایــن قــاره بــا خبــری خــوش 
بــرای تیم هــای ایرانــی همــراه اســت.
کنفدراسیون فوتبال آسیا دو ماه پیش 
فرمــت جدیــد مســابقات در ســطح 
باشــگاه فوتبــال قــاره کهــن را تغییرات 
گســترده داد. طبــق اعلام AFC فرمت 
جدیــد مســابقات باشــگاهی فوتبــال 
آســیا از ســال ۲0۲5-۲0۲۴ در ۳ سطح 
متفــاوت بــا حضــور 76 باشــگاه برگــزار 

 AFC خواهــد شــد. ۳ تورنمنــت جدید
بــرای فوتبال باشــگاهی آســیا به شــرح 

زیر اســت:
۱- ســطح یــک: بــا حضــور ۲۴ تیــم ) ۱۲ 
تیــم از غــرب آســیا و ۱۲ تیــم از شــرق 

آســیا(.
۲- ســطح دو: بــا حضــور ۳۲ تیــم در 8 
گــروه ۴ تیمــی بــه رقابــت می پردازنــد.

۳- ســطح ســوم: با حضور ۲0 تیم در 5 
گــروه ۴ تیمــی باهم رقابــت می کنند.

بدیــن ترتیــب در فرمــت جدیــد لیــگ 

قهرمانــان آســیا و AFC کاپ دیگــر 
برگــزار نخواهــد شــد و ایــن ۳ تورنمنت 
جایگزیــن ایــن دو تورنمنــت خواهــد 

شــد.
شــبکه »دبــی اســپورت« بــه صــورت 
اختصاصــی دســت بــه افشــاگری از 
ابعــاد جدیــد فرمــت جدید مســابقات 

باشــگاهی آســیا پرداخــت.
طبــق اعــلام رســانه اماراتــی پــاداش 
ســطح یک مســابقات باشــگاهی آسیا 
از ۴ میلیــون دلار ســابق بــرای قهرمــان 

آســیا بــه ۱۴ میلیــون دلار )تقریبــاً 650 
میلیــارد تومــان( افزایــش می یابــد. 
یعنــی AFC تقریبــاً پــاداش ۴ برابــری 
را نســبت بــه گذشــته بــه تیــم قهرمان 

تقدیــم می کنــد.
نکتــه دیگــر در مســابقات ســطح یــک 
باشــگاهی آسیا برگزاری این مسابقات 
از مرحلــه یــک چهارم نهایی تا فینال به 

صورت متمرکز در یک کشــور اســت.
همچنیــن از مرحلــه یک چهــارم نهایی 
باشــگاه های شــرق و غــرب آســیا باهم 

رقابت خواهند کرد. میزبانی مسابقات 
هــم بــه صــورت منظــم یــک ســال بــه 
میزبانــی یــک کشــور غربی و ســال بعد 
بــه میزبانــی یــک کشــور شــرقی برگــزار 

خواهد شــد.
۲۴  تیــم شــرکت کننــده در ســطح ۱ 
مسابقات باشگاهی آسیا به این شکل 
خواهــد بــود که ۱۲ تیم از غرب و ۱۲ تیم 
از شــرق آســیا خواهــد بــود. 8 تیــم برتر 
راه یافتــه از مرحلــه گروهــی بــه صورت 
رفــت و برگشــت مرحلــه یک هشــتم را 

بــازی خواهنــد کرد.
ایــن خبر برای باشــگاه های کشــورمان 
 AFC خبــر خوبــی اســت. بمــب پولــی
بــرای ســامان دادن وضعیــت مالــی 
باشــگاه های فوتبال می تواند بســیاری 
از مشــکلات مالــی باشــگاه های بــزرگ 
کشورمان یعنی استقلال و پرسپولیس 
را حل کند. ســرخابی ها ســال گذشــته 
به دلیل مشــکلات مالــی و عدم صدور 
مجــوز حرفــه ای از حضــور در لیــگ 

قهرمانــان آســیا محــروم شــدند.

افزایش انگیزه سرخابی  ها با تصمیم جدید کنفدراسیون فوتبال آسیا

بمب پولی AFC برای باشگاه ها

کاپیتان تیم ملی جوانان:

اول صعود، بعد قهرمانی آسیا
مهاجم تیم ملی جوانان:

حرف های زیادی برای گفتن داریم
دروازه بان تیم ملی جوانان:

به دنبال قهرمانی آسیا هستیم
میلاد کر، کاپیتان و مدافع تیم ملی فوتبال جوانان کشورمان درباره تیم 
ملی می گوید: »یکی از خوبی های تیم ما این است که همدل هستیم و 
این را به جرأت می توانم بگویم که ما از گروه خودمان صعود می کنیم. 

حتی به جام جهانی هم می رسیم. هدف دوم ما قهرمانی در آسیا 
است.« او درباره مصدومیتی که داشته توضیح می دهد: »خدا را شکر 

در حال حاضر حالم خیلی بهتر است، چند روز پیش هم از سرم اسکن 
گرفتم اما مسأله خاصی نبوده است. در بازی تیمم در لیگ برتر هم بازی 

کردم و امروز شرایط خوبی دارم و خدا را شکر خوب هستم.«

سعید سحرخیزان، مهاجم تیم ملی جوانان در مورد اینکه تجربه 
بازی اش در لیگ برتر تا چه اندازه می تواند به تیم جوانان در مسابقات 
قهرمانی آسیا کمک کند، توضیح می دهد: »خدا را شکر من توانستم 

امسال در تیم هوادار بازی کنم. البته به دلیل تداخل زمانی بین 
اردوهای تیم جوانان با بازی های لیگ برتر، فرصت نشد بیشتر بازی 

کنیم. ما ایران هستیم و حرف های زیادی برای گفتن داریم و امیدوارم 
جهانی شویم. برای شبیه سازی حریفان مان در جام ملت های آسیا، ۲ 

بازی دوستانه انجام دادیم و خیلی خوب بازی کردیم.«

صادق صالحی، دروازه بان تیم ملی فوتبال جوانان در مورد 
آخرین وضعیت تیم پیش از اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا، 

می گوید: »خیلی انگیزه ها بالا است. آماده هستیم ابتدا از 
گروه صعود کنیم و سپس با راهیابی به جام جهانی، در نهایت 
بتوانیم قهرمان آسیا شویم.« او درمورد گروه سخت تیم ملی 

ایران و تقابل با استرالیا، قطر و ویتنام، تأکید می کند: »گروه 
سختی داریم اما ما هم ایران و قدرت اول آسیا هستیم. قطعاً 

رقیب سخت تری برای این تیم ها هستیم.« 


